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BRG.0002.01.2020 

PROTOKÓŁ Nr XIII/2020 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 27 lutego 2020 r. 

Obradom XIII sesji Rady Gminy przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani 

Wiesława Posadzy. Z ogólnej liczby 15 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych 

w chwili rozpoczęcia sesji było 13 radnych. 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

Radna Ilona Szczęsna 

Radny Adam Rybczyński 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Borkowska Patrycja – Pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii 

5. Majer-Ślesińska Halina - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

6. Pomianowski Grzegorz - Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 

7. Estkowski Maciej -  I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Inowrocławiu 

8. Kruczyński Tomasz - p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Inowrocławiu  

9. Jezierski Łukasz - starszy dzielnicowy 

10. Kacprzak Damian - Dzielnicowy 

11. Juchacz Przemysław - Adwokat 

12. Czaplewska Karolina - młodszy referent ds. obsługi Rady Gminy 

13. Sołtysi Gminy Dąbrowa Biskupia – wg listy obecności w załączeniu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad. 1. Otwarcie XIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia Pani Wiesława Posadzy o godz. 09:05 

słowami „Otwieram XIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” otworzyła obrady Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia. Powitała Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, zaproszonych gości, 

radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 

radnych, co wobec statutowego składu Rady Gminy Dąbrowa Biskupia wynoszącego 

15 radnych stanowi quorum upoważniające do kontynuowania obrad i podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Następnie Pani Wiesława Posadzy zwróciła się z zapytaniem czy są propozycje zmian do 

porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Nie było wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Porządek obrad XIII sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie XIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum.  

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy między sesjami Rady Gminy. 

8. Bezpieczeństwo i przeciwdziałanie przestępczości na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia – 

dyskusja. 

9. Ochrona przeciwpożarowa - dyskusja. 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Dąbrowa Biskupia na lata 2016-2019 

za rok 2019 - dyskusja. 

11. Sprawozdanie z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 

2019 rok - dyskusja. 

12. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Biskupia za rok 2019 - dyskusja. 

13. Informacja o wykorzystaniu i rozliczeniu dotacji przez podmioty nie zaliczane do sektora 

finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku za 2019 rok - dyskusja. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na 2020 rok – dyskusja – podjęcie uchwały. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2020–2032 – dyskusja – podjęcie 

uchwały. 

16.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 2020 – 

dyskusja – podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 grudnia 2019r. – 

dyskusja – podjęcie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 6 grudnia 2019r. – 

dyskusja – podjęcie uchwały. 

19.  Wolne wnioski. 

20.  Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby Sekretarzem obrad XIII sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia został radny Tomasz Wronecki. 

Po wyrażeniu zgody przez radnego przystąpiono do głosowania. 

Radni przyjęli kandydaturę radnego Tomasza Wroneckiego na Sekretarza obrad 13 głosami 

„za”. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Radna Wiesława Posadzy zaproponowała do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

       radna Joanna Roszak            - wyraziła zgodę 

       radna Aneta Ebekozien          - wyraziła zgodę 

       radny Janusz Czarniak           - wyraził zgodę 

W wyniku głosowania komisja w/w składzie została powołana przez radnych jednogłośnie 

13 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Anetę Ebekozien. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy odczytała radna Joanna Roszak, jako 

sekretarz obrad XII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek w załączeniu do protokołu – załącznik nr 5. 

Nie wniesiono uwag do protokołu. Protokół został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
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Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy. 

Sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy przedstawił Pan Marcin Filipiak - 

Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu – załącznik nr 7. 

Wójt Gminy po przedstawieniu sprawozdania wspólnie z Przewodniczącą Rady Gminy 

pogratulował Panu Tomaszowi Kruczyńskiemu objęcia stanowiska Komendanta Powiatowej 

Straży Pożarnej w Inowrocławiu.  

Ad. 6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy przedstawiła Pani Marzena Gustaw – Sekretarz 

Gminy. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu – załącznik nr 8. 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady między sesjami. 

Powyższą informację przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji. 

Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego – odbyła trzy 

posiedzenia, na których omawiano: 

14.01.2020r. 

- Bezpieczeństwo publiczne na terenie gminy Dąbrowa Biskupia (działania profilaktyczne 

Policji, interwencje, bezpieczeństwo i wykroczenia drogowe. 

- Podjęcie działań w celu zabezpieczenia sprzętu i utrzymanie dróg gminnych w okresie 

zimowym. 

Na posiedzeniu komisji był obecny dzielnicowy Damian Kacprzak, który przedstawił informacje 

o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. 

04.02.2020r. 

- Spotkanie z koordynatorem Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Uzależnień (rezultaty działania komisji). 

- Analiza wniosków wnoszonych przez mieszkańców gminy o rozłożeniu na raty opłat lub 

odroczeniu płatności (podatki i inne opłaty). 

Na posiedzeniu obecna była Pani Patrycja Borkowska , która przedstawiła rezultaty działania 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Dąbrowie Biskupiej. 

24.02.2020 r.  

- omówienie materiałów na XIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, 

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  
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Komisja Rolnictwa i Finansów – odbyła dwa posiedzenia, na których omawiano: 

03.01.2020 r.  

− Spływ podatków i opłat lokalnych za 2019r. 

− Informacja w zakresie mieszkań komunalnych i socjalnych - wynajem, czynsze. 

− Spotkanie z przedstawicielami ARiMR, ODR oraz Izby Rolniczej celem pozyskania wiedzy 

w zakresie planowanych programów pomocowych dla rolników na rok 2020. 

04.02.2020 r. 

- Analiza zbioru folii i innych odpadów z gospodarstw rolnych. Spotkanie z przedstawicielami 

firm odbierających odpady. 

- Lasy gminne, sprzedaż drewna i postępy w kwestii czyszczenia lasów. 

24.02.2020 r.  

- omówienie materiałów na XIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, 

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu – odbyła dwa posiedzenia, na których omawiano: 

14.01.2019r. 

− Oferta zajęć dla dzieci podczas ferii w szkołach, w GOKSiR  

− Harmonogram imprez kulturalnych  organizowanych przez GOKSiR łącznie 

z kalendarzem tych imprez. 

− Sołtysiada - pojedynek sołectw. 

W pierwszym temacie uzyskaliśmy informację o zajęciach organizowanych podczas ferii.  

SP w Ośniszczewku zorganizowało spotkanie przy planszy dla miłośników gier planszowych. 

Na posiedzeniu komisji w lutym porównywałyśmy przebieg zajęć w okresie ferii zimowych 

i w zajęciach w Ośniszczewku wzięło udział 6 dzieci. 

SP w Pieraniu zorganizowało zajęcia w ramach projektu edukacji ekonomicznej „Ferie 

z ekonomią” w których udział wzięło 14 dzieci. Dzieci wzięły udział w wycieczce do „Plast-

Mar”-u w Balczewie, do Banku Spółdzielczego w Toruniu oraz do Narodowego Banku 

Polskiego w Bydgoszczy. 

SP w Parchaniu zorganizowała wycieczkę do kina w Inowrocławiu dla młodszych dzieci, 

w której uczestniczyło 16 dzieci oraz na kryte lodowisko w Toruniu dla dzieci starszych, 

w której uczestniczyło 33 dzieci. 

SP w Dąbrowie Biskupiej zorganizowała w dniu 30 stycznia turniej piłkarski a 31 stycznia 

dzieci pojechały do kina w Inowrocławiu. 
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Zajęcia w GOKSiR-e zaplanowano tylko w budynku GOKSiR w Dąbrowie Biskupiej od 

poniedziałku do piątku przez 2 tygodnie ferii w godzinach od 11.30 do 14.30. W poniedziałki, 

wtorki i piątki odbyły się warsztaty plastyczne, w środy - warsztaty kulinarne, w czwartki 

zajęcia z „Fantazja animacje”. W zajęciach organizowanych przez GOKSiR podczas ferii wzięło 

udział 13 dzieci z terenu gminy a największym zainteresowaniem cieszyły się zajęcia kulinarne.  

W drugim temacie uzyskaliśmy informację o planowanych imprezach: 

12 stycznia odbył się finał WOŚP, 

Na 8 marca planowany jest koncert z okazji Dnia Kobiet, 

3 maj Święto Konstytucji 3 maja o godz. 11.00 msza w Brudni , 

8 maj II Memoriał Leszka Gawrysiaka na boisku Orlik w Dąbrowie Biskupiej, 

24 maj planowany jest Przegląd piosenki dziecięcej i młodzieżowej 

28 czerwiec odbędzie się Brokułowo - Cebulowy Festiwal Smaku, 

24 sierpień Gminne Święto Plonów 

20 wrzesień Dzień latawca sposób na integrację szkół poprzez warsztaty tworzenia latawca 

zakończone „pieczonym ziemniakiem” 

11 listopad Bieg Niepodległości i Msza Święta. 

W harmonogramie był ujęty Gminny Dzień Dziecka ale po konsultacji z Radami Rodziców 

zostało zmienione na 4 dni dziecka przy szkołach. Kwestia ta zostanie ostatecznie 

zatwierdzona przez nowego dyrektora GOKSiR. 

W temacie zorganizowania „Sołtysiady” uzyskaliśmy informację, że nie ma tej imprezy 

w zaplanowanym harmonogramie imprez jak również nie ma środków na jej zorganizowanie.  

W tym momencie chwilowo salę obrad opuścił radny Marek Świerkowski. 

13.02.2020 r.: 

1. Podsumowanie przebiegu zajęć w okresie ferii zimowych. 

2. Informacja o opiece zdrowotnej i logopedycznej w placówkach szkolnych. 

3. Zajęcia wyrównawcze w szkołach  podstawowych. 

Opiekę zdrowotną nad uczniami sprawuje pielęgniarka z Ośrodka Zdrowie w Dąbrowie 

Biskupiej. Pod swoją opieką ma 4 szkoły z terenu naszej gminy i szkołę w Gąskach co łącznie 

stanowi 637 uczniów dla których prowadzi dokumentację medyczną w postaci list klasowych, 

kart zdrowia, wniosków bilansowych oraz kart grup dyspanseryjnych czyli z pewnymi wadami i 

chorobami. W grupach tych jest ogółem 342 uczniów gdzie 26 uczniów z obniżonym 

poziomem nauczania, 94 z wadami wzroku, 149 z wadami postawy, 16 z astmą, 43 uczniów 

choruje na otyłość oraz 7 z chorobami układu nerwowego. Pielęgniarka w ramach swoich 

działań prowadzi badania przesiewowe, fluoryzację, przeprowadza zajęcia dotyczące higieny 
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jamy ustnej i higieny osobistej, edukacji antynikotynowej oraz edukacji zdrowego stylu życia. 

Przeprowadza również kontrolę czystości średnio 2 razy do roku. 

Zajęcia logopedyczne oraz wyrównawcze odbywają się we wszystkich naszych placówkach 

szkolnych. 

24.02.2020 r.  

- omówienie materiałów na XIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, 

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  

Członkowie komisji wzięli udział w I Integracyjnym Przeglądzie Kolęd „Oszaleli Anieli”. Był to 

bardzo wyjątkowy koncert kolęd z udziałem dzieci z przedszkola „Leśna Kraina”, dzieci z 

naszych szkół, uczestników ŚDS w Wonorzu i z udziałem DPS z Parchania, seniorów 

Uniwersytetu III Wieku oraz zespołu Radojewiczanie. 

Komisja Rewizyjna - odbyła trzy posiedzenia, na których omawiano: 

I posiedzenie odbyło się 8 styczeń 2020 r., na którym omawiane były następujące tematy: 

1. Kontrola wykorzystania środków gminnych w dziale Straż Pożarna za 2019 rok. 

2.  Kontrola kosztów utrzymania oświetlenia na terenie Gminy za 2019 rok. 

3. Spotkanie z Komendantem Powiatowej Straży Pożarnej. 

Komisja Rewizyjna postanowiła zaprosić na kolejną komisję rewizyjną prezesów 

i naczelników OSP w Wonorzu i OSP w Modliborzycach w celu omówienia ich działalności. 

II posiedzenie odbyło się 5 lutego 2020 r., na którym omawiane były następujące tematy: 

1. Kontrola spływu opłat za wodę i ścieki za 2019 rok oraz produkcji wody. 

2. Kontrola prawidłowości i celowości wydatków na imprezy organizowane przez GOKSiR 

w Dąbrowie Biskupiej za 2019 rok oraz planów na rok 2020. 

3. Kontrola opłat za energię elektryczną - uliczne, wszystkich podległych jednostek. 

4. Spotkanie z przedstawicielami z OSP Wonorze i OSP Modliborzyce. 

W tym momencie na salę obrad powrócił radny Marek Świerkowski. 

W tym miejscu chciałbym się odnieść do protokołu komisji rewizyjnej z dnia 15 października 

2019 roku, w którym została podana informacja o licznie wyjazdów OSP Wonorze i w tym 

miejscu chciałby sprostować tą informacje i poinformować, że do 15 października jednostka 

OSP w Wonorzu wyjeżdżała do zdarzeń 2 razy. Za powstałą pomyłkę przewodniczący komisji 

przeprosił. 

Komisja Rewizyjna złożyła wniosek o: 

1. konsekwentne odcinanie wody osobom zadłużonym w opłatach za wodę i ścieki, 
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2. kierowanie pism do osób zadłużonych w opłatach za wodę i ścieki ze wskazaniem 

konkretnego terminu odcięcia wody. 

Na Komisji obecna była Pani Dyrektor GOKSiR w Dąbrowie Biskupiej do której komisja 

zwróciła się z prośbą o ponowne przybycie na kolejne posiedzenie komisji i przygotowanie 

bardziej szczegółowych informacji w temacie: Kontrola prawidłowości i celowości wydatków 

na imprezy organizowane przez GOKSiR w Dąbrowie Biskupiej za 2019 rok oraz planów na rok 

2020. 

III posiedzenie odbyło się 24 lutego 2020 r., 

W tym dniu Komisja omówiła materiały na XIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych materiałów.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji –odbyła posiedzenie w dniu 8 stycznia 2020 r. na którym 

rozpatrzyła petycje, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Ad.8. Bezpieczeństwo i przeciwdziałanie przestępczości na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu panu Maciejowi Estkowskiemu i poprosiła 

o przedstawienie tematu. 

Pan Maciej Estkowski - Chciałbym przedstawić dane statystyczne dotyczące 

bezpieczeństwa na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. Na terenie gminy w roku 2019 

stwierdzono 35 przestępstw przy poziomie wykrywalności wynoszącym 62%. W 2019 roku 

stwierdzono 8 przestępstw więcej niż w roku 2018 ale w porównaniu do roku 2017 to jest 

aż o 13 przestępstw mniej. Jeśli chodzi o poszczególne kategorie to mamy 16 przestępstw 

kryminalnych, 11 przestępstw gospodarczych, 1 bójkę i pobicie, 4 kradzieże, 3 włamania, 

1 uszkodzenie mienia oraz 5 kierujących w stanie nietrzeźwości. Od 3 lat nie odnotowaliśmy 

na terenie Państwa gminy zabójstwa, rozboju ani kradzieży samochodu. Na podstawie 

danych możemy powiedzieć, że na terenie Gminy Dabrowa Biskupiej jest bezpiecznie. Jeśli 

chodzi o zdarzenia w ruchu drogowym to odnotowaliśmy dwa wypadki, w których nie było 

ofiar śmiertelnych. 56 kolizji drogowych które stanowią 2,5% wszystkich kolizji na terenie 

powiatu inowrocławskiego. Jeśli chodzi o bezpieczeństwo w ruchu drogowym to liczba 

zdarzeń uległa zwiększeniu, których przyczyną są zazwyczaj warunki atmosferyczne oraz 

umiejętności osób kierujących. Jeśli chodzi o interwencję to odnotowaliśmy 166 interwencji 

w tym interwencji domowych, związanych z osobą leżąca - 4, z osobą nietrzeźwą -16, 

zakłócanie porządku publicznego - 22 interwencje. Jeśli chodzi o czas reakcji to średni czas 

reakcji wynosił 17 minut a jeśli zdarzenie było pilne to czas reakcji wynosił 13 minut.  

Radny Marek Świerkowski - Chciałbym prosić o bezpośredni kontakt Dzielnicowego ze 

społecznością lokalną. Podjęliśmy starania o przywrócenie posterunku w Dąbrowie 

Biskupiej ale dopóki jego działania nie zostaną przywrócone to chcielibyśmy aby kontakt 

Policji z naszą społecznością lokalną uległ poprawie. I nie tylko w zakresie kontaktu z Panem 

dzielnicowym ale również w zakresie bezpieczeństwa profilaktycznego czyli patrole w 

godzinach wieczornych i nocnych.  



 9 

Pan Maciej Estkowski - Jeśli chodzi o kontakt z dzielnicowym lub działania profilaktyczne na 

terenie szkół związane z bezpieczeństwem w internecie jak również o szkodliwości 

narkotyków to mamy specjalną komórkę powołana do takich działań profilaktycznych i jeśli 

otrzymamy zaproszenie to przeprowadzamy takie spotkania profilaktyczne. Jeśli 

wyrażalibyście Państwo chęć naszego uczestnictwa w zebraniach sołeckich to wówczas po 

uzyskaniu takiej informacji uczestniczymy w ramach możliwości posiadanej kadry. Jeśli 

chodzi o zwiększenie częstotliwości patroli to jest utrudnione ze względu na ograniczenia 

kadrowe.  

Radna Renata Gawrysiak - Nawiązując do wypowiedzi radnego Marka Świerkowskiego 

apeluje również o zwiększenie patroli nocnych bo jak można zauważyć to część 

dokonywanych kradzieży nie jest zgłaszana przez mieszkańców.  

Radny Marek Świerkowski - Rozumiem, że braki kadrowe maja wpływ na państwa 

działania ale sytuacja trwa od momentu likwidacji posterunku w naszej gminie i nie widać 

żadnej poprawy. Praca dzielnicowego opiera się głównie na bezpośrednim kontakcie ze 

społecznością i funkcjonariusz  musi mieć rozpoznanie środowiska, w którym pracuje. 

Mamy świadomość panującej sytuacji ale powinno nam zależeć aby pewne działania 

usprawnić. 

Pan Maciej Estkowski - Chciałbym zaznaczyć konieczność rozdzielenia działań 

dzielnicowego a kwestię patroli nocnych bo są to zupełnie inne działania. 

Radny Tomasz Wronecki - Chciałbym nawiązać do kwestii bezpieczeństwa drogowego. 

Temat dotyczy dwóch wsi z terenu naszej gminy, które łącza nasz powiat z powiatem  

aleksandrowskim. Chodzi o drogę w Chlewiskach i drogę, która prowadzi z Mleczkowa na 

Wilkostowo. W tym miejscu prosiliśmy o postawienie znaku zakazu ruchu samochodów 

ciężarowych. Wspólnie z mieszkańcami prosiliśmy o częstsze patrole w tym miejscu. 

Samochody ciężarowe jadące od strony Woli stanomińskiej wjeżdżają z ogromną 

prędkością na drogę prowadzącą do Wilkostowa. Droga ta jest zwężona i trudno aby dwa 

pojazdy swobodnie mogły się wyminąć. W związku z powtarzającymi się apelami 

mieszkańców proszę aby zwiększyć patrole policji w tych miejscach. 

Pan Maciej Estkowski - Rozumiem, że sytuacje o których Pan mówi mają największe 

nasilenie w godzinach porannych. Przekaże naczelnikowi taką informację o zgłoszonym 

problemie. 

Radny Tomasz Wronecki - Na sali jest obecna pani sołtys Chlewisk, która ma świadomość 

problemu i na ostatnim zebraniu mieszkańcy skarżyli na wielkie niebezpieczeństwo. 

Radna Aneta Ebekozien - w moim sołectwie podczas zebrania również został poruszony 

temat włamania u jednej z mieszkanek naszego sołectwa. Od pewnego czasu można 

zauważyć, że złodzieje wykorzystują fakt nieobecności mieszkańców kiedy oni uczestniczą w 

imprezach weselnych. Czy w takich sytuacjach mieszkańcy powinni zgłaszać na policję, że 

nie będzie ich w domu ze względu na swój udział w uroczystościach weselnych? 
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Pan Maciej Estkowski - To zagadnienie nie jest nam obce i interesujemy się tymi 

zdarzeniami ale nie mamy możliwości aby sprawować nadzór nad konkretną posesją. 

Radny Piotr Kołodziej - odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi radnego Tomasza 

Wroneckiego chciałbym również zwrócić uwagę na miejscowość Parchanki w której 

znajduje się bardzo prosty odcinek drogi, na której jeden z dziesięciu przejeżdżających 

kierowców zwalnia a reszta kierowców w dużym stopniu przekracza dopuszczalną 

prędkość. 

Pan Maciej Estkowski - Sprawa zostanie zgłoszona do naczelnika. 

Radna Renata Gawrysiak - Chciałabym nawiązać do ograniczenia prędkości w miejscowości 

Dąbrowa Biskupia. Czy jest możliwość aby na odcinku od stacji paliw wprowadzić oznaczyć 

ten odcinek jako teren zabudowany? 

Radna Aneta Ebekozien - zgłaszamy tutaj konieczność wprowadzenia ograniczenia 

prędkości ale czy nie łatwiej byłoby zaznaczyć taką konieczność na mapie zagrożeń.  

Pan Maciej Estkowski - Oczywiście możecie państwo skorzystać z takiego narzędzia jak 

mapa zagrożeń ale państwa uwagi odnotowałem i przekażę naczelnikowi. 

Radna Aneta Ebekozien - Jeśli okaże się na przykład, że dochodzi do zakłóceń porządku to 

również możemy skorzystać i zaznaczyć takie zakłócenia na mapie zagrożeń. 

Pan Maciej Estkowski - Każdy z mieszkańców ma prawo zaznaczyć punkt zagrożenia na 

mapie zagrożeń bezpieczeństwa i my wówczas jesteśmy zobligowani do reakcji oczywiście 

nie w tym samym czasie kiedy zostało to oznaczone ale w przeciągu 3 dni staramy się 

reagować na takie zgłoszenia. 

Radny Tomasz Wronecki - Chciałbym zaznaczyć, że w miejscowości Mleczkowo o której 

wcześniej wspominałem obowiązuje znak zakazu wjazdu samochodów ciężarowych 

i w rzeczywistości nie mają prawa tam wjeżdżać. 

Radna Wiesława Posadzy- Kierując pytanie do pana dzielnicowego chciałabym uzyskać 

informacje czy ma pan dużo interwencji na terenie gminy Dąbrowa Biskupia. Chciałabym 

również zwrócić się z prośbą do komendanta aby ustalić dyżury dzielnicowego w naszej 

gminie - czy kwestia ta jest aktualna i czy jest rozpatrywana? 

Pan Damian Kacprzak - jeśli chodzi o kwestię zorganizowania punktu obsługi interesanta to 

rozmawiałem z komendantem i naczelnikiem i w takiej formie w jakiej Państwo 

chcielibyście aby funkcjonował punkt obsługi we wtorki lub czwartki jest uzależniony od 

dyslokacji służbowej jaką posiadam i grafiku, który jest zmienny. Najwygodniejszym 

systemem jest kontakt telefoniczny. Jeśli jestem na terenie gminy to wówczas prosiłbym 

o kontakt telefoniczny i wówczas podjadę w miejsce gdzie wymagana jest moja 

interwencja. 

Radna Wiesława Posadzy - Numer do dzielnicowego posiadają zarówno sołtysi jak i radni 

ale chodzi nam o pełnienie stałego dyżuru w określonych godzinach na terenie gminy.  



 11 

Pan Damian Kacprzak - Takie dyżury byłyby najwygodniejsze ale musimy mieć na uwadze 

to, że łączymy się w patrole i pod swoją opieką mamy dwie gminy. Poprzedni dzielnicowy 

praktykował pełnienie dyżuru na terenie gminy nie zawsze cieszyło się to zainteresowaniem 

ze strony mieszkańców. Z mojego punktu widzenia i doświadczenia jednak kontakt 

telefoniczny uważam za najlepsze rozwiązanie. Rozumiem, czy oczekujecie państwo 

konkretnych dyżurów ale należy wziąć pod uwagę, że dzielnicowi wspierają również system 

interwencji. Jeśli chodzi o interwencję na terenie Państwa gminy to są to w większości 

interwencję rodzinne - przemocowe. W tej kwestii współpracuję również z Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej. Prowadzę działania porządkowe w rejonie sklepów, w 

miejscowościach Rejna i Modliborzyce gdzie pojawia się problem zaśmiecania terenów 

leśnych. Nawiązując do wypowiedzi radnych dotyczących dróg w Mleczkowie, Chlewiskach, 

Parchankach, Dąbrowa Biskupia staramy się na bieżąco kontrolować te miejsca.  

Pan Tomasz Jezierski - Dobrym instrumentem, który oddziałuje na kierowców samochodów 

ciężarowych jest inspekcja transportu drogowego i można zarówno do nas napisać maila 

jak również zgłosić problem do inspekcji. Musimy mieć świadomość, że czas reakcji będzie 

zapewne trwał dłużej niż działanie policji ale będą mogli zaplanować lub wspólnie z policją 

podjąć wspólne działania w zakresie wyeliminowania samochód ciężarowych w miejscach 

gdzie są wprowadzone zakazy. 

Radny Marek Świerkowski - Zwracając się z pytaniem do Pana Kacprzaka - Czy jest Pan 

dzielnicowym tylko na terenie naszej gminy. 

Pan Damian Kacprzak - Tak, jestem dzielnicowym przydzielonym do Gminy Dąbrowa 

Biskupia ale jestem w patrolu łączonym i nasze działania dostosowujemy do działań 

priorytetowych i systemu służby do prowadzonych działań. 

Pan Tomasz Jezierski - Jeśli chodzi o kwestię bezpieczeństwa to patrole odbywamy 

w podwójnej obsadzie co pozwala nam na bardziej znaczące i skuteczne podjęcie działań. 

W ten sposób wspomagamy się w działaniach i dostosowujemy się od rodzaju zagrożeń.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego materiału. 

Ad.9. Ochrona przeciwpożarowa. 

Pan Adam Staniszewski – przygotował materiały dotyczące ochrony przeciwpożarowej na 

poziomie gminy. 

Materiał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 9. 

Pan Tomasz Kruczyński – przedstawił następujące informacje dotyczące ochrony 

przeciwpożarowej. 

Zakończyliśmy rok 2019 z liczbą zdarzeń 1621 w całym powiecie inowrocławskim. W roku 

wcześniejszym zdarzeń było 1629. Jeżeli chodzi o ilość pożarów w ubiegłym roku to 

496 pożarów (w roku 2018 było 564), miejscowych zagrożeń 1025 (w roku 2018 było 981)i 

fałszywych alarmów 100 ( w roku 2018 było 84). Na terenie gminy Dąbrowa Biskupia 

w ubiegłym roku odnotowaliśmy 48 zdarzeń (w roku 2018 było 38) i 1 fałszywy alarm(w roku 
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2018 był 1), 29 miejscowych zagrożeń ( w roku 2018 było 21) i 18 pożarów (w roku 2018 było 

16), a w roku 2017 było 22 zdarzeń. W skali powiatu zdarzenia na terenie gminy Dabrowa 

Biskupia stanowią ok. 3% wszystkich zdarzeń ale zauważamy, że liczba zdarzeń wzrosła i gro 

zdarzeń jest spowodowana niewłaściwą eksploatacją urządzeń grzewczych wywołane przez 

uszkodzenia systemów odprowadzania spalin zarówno na terenach miejskich jak i na terenach 

wiejskich. W takich sytuacjach po dotarciu na miejsce zdarzenia przekazujemy miejsce 

właścicielowi z zakazem użytkowania urządzeń grzewczych od czasu wydania stosownej 

ekspertyzy przez kominiarza. Jeśli chodzi o wyjazdy poszczególnych jednostek OSP na terenie 

Gminy Dąbrowa Biskupia w 2019 roku:  

OSP Modliborzyce wyjechało 16 razy - 1 raz do alarmu fałszywego, 9 razy do miejscowego 

zagrożenia, 6 razy do pożaru, 

OSP Dabrowa Biskupia wyjechało 12 razy - 5 razy do miejscowego zagrożenia, 7 razy do 

pożaru, 

OSP Radojewice wyjechało 9 razy - 5 razy do miejscowego zagrożenia, 4 razy do pożaru, 

OSP Przybysław wyjechało 3razy do pożaru, 

OSP Stanomin wyjechało 10 razy - 3 razy do miejscowego zagrożenia, 7 razy do pożaru, 

OSP Wonorze wyjechało 4 razy do pożaru. 

W zakresie prewencji staraliśmy odwiedzać się wszystkie szkoły na terenie powiatu jak i na 

terenie gminy Dąbrowa Biskupia. Podczas wizyt spotykaliśmy się z nauczycielami 

i rozmawialiśmy o zagrożeniach. Prowadzimy również nadzór nad ewakuacją, która jest 

przeprowadzana przez dyrektorów szkół ale my kontrolujemy przebieg tego procesu 

i wyciągamy wnioski co należy w tym zakresie poprawić aby przebiegała sprawnie i zgodnie 

z dokumentacją. Zorganizowaliśmy również spotkanie z administratorami domów z udziałem 

pracowników gmin gdzie rozmawialiśmy o zagrożeniach spowodowanych występowaniem 

dwutlenku węgla. Obecnie trwa kampania; „Czujka na straży twojego bezpieczeństwa” 

i realizujemy konkurs, w którym Starosta ufundował nagrody w postaci czujek. W pewnych 

sytuacjach posiadanie czujek pozwoliłoby na ograniczenie zagrożenia związanego 

z ulatnianiem się dwutlenku węgla. Środki finansowe przeznaczone w skali powiatu to 

ok. 900tyś.zł uwzględniono w tej kwocie zakup pojazdów. Środki przeznaczone dla gminy 

Dąbrowa Biskupia kształtowały się następująco:  

OSP Stanomin otrzymała 4 655zł  

OSP Dąbrowa Biskupia 9 550 zł 

OSP Wonorze 1 960 zł 

OSP Modliborzyce 2 772zł 

Poza tym każda jednostka z terenu Gminy Dabrowa Biskupia otrzymała kwotę 5 000zł 

w ramach programu 5 000+. W ubiegłym roku Państwa gmina wzbogaciła się z Regionalnego 

Programu Operacyjnego na kwotę 20 100zł. Szkolenie podstawowe strażaka ukończyły 
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2 osoby z OSP Modliborzyce, 2 osoby z OSP z Dąbrowy Biskupiej, 2 osoby z OSP ze Stanomina i 

1 osoba z OSP Radojewice. 

Radny Jakub Kaszliński - Czy ma Pan wiedzę w ilu tych zdarzeniach brały udział jednostki 

Państwowej Straży Pożarnej. 

Pan Tomasz Kruczyński - W większości zdarzeń bierzemy udział bo i tak z każdego zdarzenia 

musimy sporządzić informacje ze zdarzenia i czasami przekazujemy miejsce zdarzenia. 

Radny Marek Świerkowski - W ostatniej komisji Rewizyjnej brali udział przedstawiciele OSP 

Wonorze i OSP Wonorze i chcielibyśmy uzyskać informacje dotyczące sposobu 

poinformowania tych jednostek o nie otrzymywaniu dyspozycji do wyjazdu w związku z 

zakupem pojazdów. Przedstawiciele jednostek OSP powiedzieli podczas komisji, że takiej 

informacji nie otrzymali. 

Pan Tomasz Kruczyński - W 2007 roku ustawa o ochronie przeciwpożarowej uległa zmianie 

i wprowadzono zapis, że pojazdy nabywane po 2007 roku muszą posiadać świadectwo 

dopuszczenia przez Centrum Naukowo Badawcze Ochrony Przeciwpożarowej. Jednostki 

dokonywały zakupu pojazdów, które nie posiadały stosownych dokumentów i były te pojazdy 

włączane do działań. Jednostka OSP Wonorze w 2019 roku sama podjęła decyzję o zmianie 

pojazdu - sprzedali posiadany pojazd i kupili nowy w zasadzie powiadamiając tylko Pana 

Komendanta o realizacji zakupu. W roku 2017 jednostka OSP Modliborzyce zakupiło swój 

pojazd. Istnieje duży problem w całej Polsce z tego typu samochodami bo dużo jednostek 

kupiło pojazdy bez wymaganych świadectw w związku z tym Komendant Główny Państwowej 

Straży Pożarnej polecił wycofać te pojazdy czyli aby nie dysponować tych pojazdów do 

zdarzeń. Komendant podjął decyzję, że te jednostki muszą ulec wycofaniu czyli nie będą 

dysponowane do zdarzeń. Po wycofaniu tych pojazdów osobiście rozmawiałem 

z przedstawicielami OSP Modliborzyce i OSP Wonorze z prośbą o powstrzymanie się 

z decyzjami i czekamy na rozwój wydarzeń. Na chwilę obecną Komendant Główny 

Państwowej Straży Pożarnej przygotował projekt zmiany ustawy o ochronie przeciwpożarowej 

dodając zapis jak gdyby odstępstwo i te pojazdy mają mieć świadectwa dopuszczenia 

technicznego. Chodzi o to aby te pojazdy mogły brać udział w działaniach. Pojazdy, które 

przechodzoną takie badania, których koszt to ok. 70tyś. zł za wydanie stosownego świadectwa 

natomiast to badanie, które przewiduje nowe rozwiązanie to koszt ok. 7 tyś. zł i mam 

nadzieję, że zostanie to prawnie załatwione i wszystkie pojazdy będą mogły brać udział w 

działaniach bez problemu. 

Radny Marek Świerkowski - Chodzi o to aby sprecyzować informację ponieważ jeden z panów 

powiedział, że uzyskał informację telefonicznie, drugi z panów, że dowiedział się raczej z tzw. 

„poczty pantoflowej”. 

Pan Tomasz Kruczyński - Panowie byli u mnie w gabinecie i osobiście rozmawiałem z Panem 

Osińskim z OSP Modliborzyce i Panem Tylka z OSP Wonorze. 

Radny Tomasz Wronecki - Kiedy ta rozmowa została przeprowadzona? 

Pan Tomasz Kruczyński - Na początku grudnia. 
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Radny Tomasz Wronecki - Pan Tylka był obecny na komisji rewizyjnej i zaistniała pewna 

nieścisłość ponieważ ten samochód był niedopuszczony do działań a dostaliśmy informację od 

Pana Tylki, że OSP w Wonorzu była wzywana do działań. Czyli nie mogą wyjechać a dostają 

wezwanie, że mogą jechać. Otrzymywaliśmy rozbieżne informacje. 

Pan Tomasz Kruczyński - Pierwszy raz wyjechali bez naszej zgody, mogą podjąć taką decyzje 

bo nie jesteśmy w stanie fizycznie ich zatrzymać. Poza tym jeżeli przed remiza będzie pożar 

budynku to dyżurny operacyjny, który jest w stanowisku kierowania bierze na swoja 

odpowiedzialność o podejmie decyzję o rozlokowaniu tej jednostki podejmując w świetle 

wyższej konieczności taką decyzje. Musimy mieć świadomość, że społeczeństwo nas rozliczy.  

Wójt Gminy - Odnosząc się do pana wypowiedzi chciałbym uzyskać informację co w sytuacji 

kiedy jednostka, która nie powinna wyjeżdżać a wyjedzie i podczas jej działań dojdzie do 

nieoczekiwanego zdarzenia. 

Pan Tomasz Kruczyński - To naczelnik odpowiada za gotowość operacyjną. Są przypadki gdzie 

naczelnicy zostali ukarani za brak nadzoru. Przestrzegam zawsze naczelników przed 

konsekwencjami podejmowanych decyzji bo odpowiadają tak samo jak funkcjonariusze 

Państwowej Straży Pożarnej. 

Radny Tomasz Wronecki - Strażacy ratują mienie ale i czasami ludzkie życie. 

Pan Tomasz Kruczyński - Strażacy działają w słusznej sprawie. 

Radny Marek Świerkowski - Rozmawialiśmy o tym, że państwo wiedzieli, że kupując taki 

pojazd jakie będą tego konsekwencje i pomimo rozmowy OSP Wonorze zakupiło ten pojazd. 

Pan Tomasz Kruczyński - Panowie byli na rozmowie u Pana komendanta , który przedstawił 

sytuację. Pojazd został sprzedany a jak wróciłem z urlopu to nowy pojazd był już zakupiony. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Kruczyńskiemu za przybycie i ogłosiła 

10 minut przerwy w obradach. 

Po przerwie na sali obecnych jest 13 radnych. 

Ad. 10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Dąbrowa Biskupia na lata 

2016-2019 za rok 2019 

Pani Halina Majer - Ślesińska przedstawiła powyższe sprawozdanie. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było pytań do przedstawionego materiału. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez zastrzeżeń i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 11 Sprawozdanie z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

za 2019 rok. 

Pani Halina Majer - Ślesińska przedstawiła powyższe sprawozdanie. 
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Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było pytań do przedstawionego materiału. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Ad.12 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Biskupia za rok 2019. 

Pan Grzegorz Pomianowski – Karta Nauczyciela obliguje samorządy gminy do wynagrodzenia 

nauczyciela zgodnie z wysokościami, jakie są określone i nauczyciele w poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego muszą osiągnąć określone ustawą średnie wysokości 

wynagrodzeń miesięcznie. W rozliczeniu rocznym którakolwiek grupa nie osiągnie tego 

wynagrodzenia to należy wyrównać tej grupie zawodowej. W naszym przypadku na terenie 

naszej gminy w 2019 roku nauczyciele na poziomie stopnia awansu zawodowego nauczyciela 

mianowanego nie uzyskali wynagrodzenia zapisanego w Karcie nauczyciela w związku z 

powyższym na początku stycznia musieli sprostać wyrównanie do tego średniego 

wynagrodzenia, które jest im przynależne. W pozostałych trzech grupach awansu 

zawodowego wszyscy nauczyciele uzyskali średnie wymagane wynagrodzenie dla nauczycieli. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu – załącznik nr 12. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było pytań do przedstawionego materiału. 

Ad. 13 Informacja o wykorzystaniu i rozliczeniu dotacji przez podmioty nie zaliczane do 

sektora finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku za 2019 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła informację o wykorzystaniu i rozliczeniu dotacji przez podmioty 

nie zaliczane do sektora finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku za 

2019 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań.  

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2020 rok 

Pani Skarbnik przedstawiła zmianę do projektu uchwały: Dokonuje się przeniesienia planu 

w kwocie 2 000 zł z działu 750 Administracja publiczna z zakupu materiałów i wyposażenia 

do działu 801 Oświata i wychowanie na zakup usług pozostałych 

Radni nie mieli pytań oraz uwag do przedstawionej zmiany, w związku z tym przystąpili do 

głosowania przedstawionej zmiany. W głosowaniu brało udział 13 radnych, którego wynik był 

następujący: 13 radnych głosowało „za” przyjęciem przedstawionej zmiany, głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 
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Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały po 

wprowadzonych zmianach. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z tym Przewodnicząca Rady Gminy 

przeprowadziła głosowanie nad projektem powyższej uchwały. W głosowaniu brało udział 

13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/104/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2020 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2020 – 2032. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań, dlatego 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. W głosowaniu brało udział 

13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/105/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2020 – 2032 stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

Ad.16. Przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 

2020  

Pani Patrycja Borkowska przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań, dlatego 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. W głosowaniu brało udział 

13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Uchwała Nr XIII/106/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii na rok 2020 stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu. 

Ad.17. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

2 grudnia 2019r. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 2 grudnia 2019r. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań, dlatego 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. W głosowaniu brało udział 

13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/107/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 grudnia 2019r. stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.18. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

6 grudnia 2019r. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 6 grudnia 2019r. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań, dlatego 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. W głosowaniu brało udział 

13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było.  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/108/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 6 grudnia 2019r. stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad.19. Wolne wnioski. 

Radny Marek Świerkowski - Chciałbym wrócić do kwestii organizacji pracy na oczyszczalni 

ścieków i proszę aby zatrudnić pracownika, który będzie odpowiedzialny tylko za oczyszczalnie 

po to aby niepotrzebnie angażować pracowników z brygady remontowo-budowlanej 

ponieważ później jest trudniej wyegzekwować pewne działania ze względu na ograniczoną 

liczbę pracowników.  

Wójt Gminy - Jeśli chodzi o naszą brygadę remontowo-budowlaną to problem zmianowości 

ich pracy na oczyszczalni powoduje, ze po odbyciu nocki następnego dnia pracownik ma dzień 

wolny co powoduje znaczne ograniczenie składu osobowego brygady. Próbujemy ten problem 
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rozwiązać ale wiąże się to oczywiście z kosztami zatrudnienia kolejnych pracowników. 

Od 1 marca zostaną zatrudnieni 4 pracownicy w ramach robót publicznych ale tak naprawdę 

jest to rozwiązanie doraźne. Zastanawiam się czy nie powołać zakładu komunalnego, który 

funkcjonowałby na terenie naszej gminy ale jak na razie nasze zamysły są na etapie 

rozpatrywania i analiz. 

Radny Tomasz Wronecki - Chciałbym skierować moje pytanie do Pana adwokata. Od 

dłuższego czasu borykamy się z problemem oświetlenia. Jak to wygląda w kwestii prawnej 

jeśli energetyka nie wywiązuje się z umowy. Jakie kroki prawne moglibyśmy podjąć aby 

wyegzekwować pewne działania z ich strony. W umowie mamy określone terminy wykonania 

określonych napraw i pomimo naszych wielokrotnych interwencji nie ma skuteczności 

podejmowanych działań. 

Pan Przemysław Juchacz - Pierwszym krokiem, który należałoby podjąć jest wezwanie do 

prawidłowego wywiązywania się z umowy zgodnie z jej treścią przez firmę dostarczająca 

energię. Jeśli to okaże się bezskuteczne to należałoby rozważyć nałożenie kary umownej. 

Działania wymagają analizy konkretnych warunków zawartej umowy. 

Radna Renata Gawrysiak - Ponownie zgłaszam moją prośbę o uruchomienie lampy w Nowym 

Dworze 23. 

Radny Marek Świerkowski - Chciałbym prosić Panią Radną Powiatową aby monitowała 

sprawę, którą zgłaszałem wcześniej dotyczącą chodnika na ulicy Topolowej. 

Pani Mirosława Kucol - Dzisiaj napiszę interpelacje w tej sprawie. 

Wójt Gminy - Chciałbym się odnieść do wypowiedzi pana adwokata i informuje, że w umowie 

są zawarte kary tylko potem dochodzi do sytuacji, że podczas negocjacji firma obniża nam 

procentowo i nałożenie na tą firmę kary byłoby niewłaściwe tym bardziej, że nie mamy 

możliwości podpisania umowy z innym dostawcą energii. 

Radny Tomasz Wronecki - Ja rozumiem ale mieszkańcy interweniują i musimy podjąć kroki 

aby tą sytuację ustabilizować. Wszyscy mamy świadomość jakie mogą być konsekwencje 

podjętych działań. 

Wójt Gminy - Mam nadzieję, że jeśli nasza cała gmina funkcjonowałaby na zasadzie przełącza 

radiowego i możliwości kiedy sami ustalalibyśmy godzinę włączania i wyłączania się lamp to 

wówczas tego problemu by nie było. Wiąże się to oczywiście z ogromnymi kosztami ale nie 

wykluczam takiego rozwiązania. 

Radna Aneta Ebekozien - Jadąc z Dziennic i wjeżdżając na drogę wojewódzką 252 w kierunku 

Inowrocławia mamy postawiony znak 5km a po przejechaniu kilku kilometrów mamy 

postawiony kolejny znak, że pozostało nam do Inowrocławia jeszcze 6 km dlatego proszę 

o uporządkowanie tych oznaczeń. 

Radna Renata Gawrysiak - Po odbytym zebraniu sołeckim proszę aby doprowadzić do 

jakiegoś porozumienia z nadleśnictwem ponieważ zarówno droga asfaltowa jak i polna 

prowadząca z Nowego Dworu w kierunku Rejny jest niszczona przez nadleśnictwo. 
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Radny Igor Szulc - Chciałbym zwrócić się z prośbą do pani Radnej Powiatowej o poprawę 

nawierzchni drogi Bąkowo - Przybysław - Chróstowo. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała o konieczności złożenia oświadczenia 

majątkowego i pobrania w tym celu druków oraz o konieczności odbioru PIT 11 z referatu 

księgowości. 

Ad.20. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy słowami 

„Zamykam obrady XIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończyła posiedzenie Rady 

Gminy o godzinie 11:30. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 27 lutego 2020 r. 

Protokółowała: 

Karolina Czaplewska           Sekretarz Obrad           Przewodniczący Obrad 

Tomasz Wronecki         Wiesława Posadzy 


